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Take Care of Our Environment照顧我們的環境  

 
I. Many voices, same purpose? 許多的聲音, 同樣的目的? 
聖經上面有沒有提到要我們照顧我們的環境? 

【創 Gen 1:27~28】 

人類是萬物的頭頭, 可以治理萬物, 管理他們的生活生態 

God is the Creator of the nature, not part of nature.  He transcends nature. 
Man is his image-bearer and steward.  
 
Raymond Bohlin, 3 theories, 三種環境照顧的理論 

A. Christian Environmentalism 基督教的環境觀 

 
B. Environmental Ethics of Naturalism自然論的環境道德觀 

 
C. Environmental Ethics of Pantheism泛神論的環境道德觀 

 

II. Ultimate Failure, without God’s redemption.  
沒有神的救贖, 環保終將失敗 
Biblical Concept聖經的觀念: 

 God is outside of the creation.神不是受造物, 在受造物之外 

 Humans are created in God’s image to take care the environment, 
cannot be treated equal with the environment.人是神的形像造的, 

所造之物是要讓人來管理, 讓人來享受, 不能夠把人放在和動物

同樣的位置 

 Man is God’s steward, has to handle the environment with God’s 
way. 人是神的管家, 所以不是擁有者, 要按照神的方式來管理 

Example 1: Keystone XL pipeline 

 
Example 2: Nord Stream 2 
 
Pollution in 6th Seal你們看這是不是環境汙染? 在第六印的時候: 

【啟 Rev 6:12~14】 

 
7th Trumpet scared the environmentalists 
要是看七號的內容, 現在環境保護主義所害怕的全部都來了 

【啟 Rev 8:7~12】 
【羅 Rom 8:19~23】 

III. Nevertheless, how should Christians be steward of God’s created 
world? 雖然如此, 基督徒如何照顧/管理神所造的世界? 

A. Be a conservationist 做一個節約使用資源的人 

 
B. Be kind to God’s creation對神的受造物要有恩慈 

【出 Exod 20:8~11】 

【申 Deut 25:4】 

【提前 1 Tim 5:18】 

 
C. We are steward, so do not be possessive or greedy. 我們是管家, 

所以不要有極強的佔有慾或者貪婪的心. 

【利 Lev 25:1~6】 

 

Conclusion 結論 

 世界是 神所造的,我們是受 祂所託,交付我們管理的責任 

The world was created by God, we are entrusted by Him to manage 
the world. 

 我們要認識 神,按照 神的良善來管理,環境才能夠有好的光景 

We must know God and manage the world according to God’s 
goodness. 

 好的環境是要服侍人的,環境不是 神,人也和環境不全然相等 

A good environment is to serve people, the environment is not God, 
and humans are not exactly equal to the environment 

 任何把 神偋棄在外的制度觀念,在環境的保護上,終將不會成功 

Any system and concept that excludes God will ultimately fail in the 
environmental protection 

 神將來要給我們一個新天新地,在那個時候才是永存永續的 

God will give us a new world in the future, and it will last forever 
 
 
 

Reflections 
1. Knowing how the world is heading, protecting our environment has what 
kind of value? To give ourselves a good living environment? To serve as a 
testimony to the world? What is your opinion? 知道這個世界的去向, 保護

我們的環境有甚麼樣的價值? 給自己好的生活環境? 在這個世界上做見

證? 你的意見是甚麼? 
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人類是萬物的頭頭, 可以治理萬物, 管理他們的生活生態 

God is the Creator of the nature, not part of nature.  He transcends nature. 
Man is his image-bearer and steward.  
 
Raymond Bohlin, 3 theories, 三種環境照顧的理論 

A. Christian Environmentalism 基督教的環境觀 

 
B. Environmental Ethics of Naturalism自然論的環境道德觀 

 
C. Environmental Ethics of Pantheism泛神論的環境道德觀 

 

II. Ultimate Failure, without God’s redemption.  
沒有神的救贖, 環保終將失敗 
Biblical Concept聖經的觀念: 

 God is outside of the creation.神不是受造物, 在受造物之外 

 Humans are created in God’s image to take care the environment, 
cannot be treated equal with the environment.人是神的形像造的, 

所造之物是要讓人來管理, 讓人來享受, 不能夠把人放在和動物

同樣的位置 

 Man is God’s steward, has to handle the environment with God’s 
way. 人是神的管家, 所以不是擁有者, 要按照神的方式來管理 

Example 1: Keystone XL pipeline 

 
Example 2: Nord Stream 2 
 
Pollution in 6th Seal你們看這是不是環境汙染? 在第六印的時候: 

【啟 Rev 6:12~14】 

 
7th Trumpet scared the environmentalists 
要是看七號的內容, 現在環境保護主義所害怕的全部都來了 

【啟 Rev 8:7~12】 
【羅 Rom 8:19~23】 

III. Nevertheless, how should Christians be steward of God’s created 
world? 雖然如此, 基督徒如何照顧/管理神所造的世界? 

D. Be a conservationist 做一個節約使用資源的人 

 
E. Be kind to God’s creation對神的受造物要有恩慈 

【出 Exod 20:8~11】 

【申 Deut 25:4】 

【提前 1 Tim 5:18】 

 
F. We are steward, so do not be possessive or greedy. 我們是管家, 

所以不要有極強的佔有慾或者貪婪的心. 

【利 Lev 25:1~6】 

 

Conclusion 結論 

 世界是 神所造的,我們是受 祂所託,交付我們管理的責任 

The world was created by God, we are entrusted by Him to manage 
the world. 

 我們要認識 神,按照 神的良善來管理,環境才能夠有好的光景 

We must know God and manage the world according to God’s 
goodness. 

 好的環境是要服侍人的,環境不是 神,人也和環境不全然相等 

A good environment is to serve people, the environment is not God, 
and humans are not exactly equal to the environment 

 任何把 神偋棄在外的制度觀念,在環境的保護上,終將不會成功 

Any system and concept that excludes God will ultimately fail in the 
environmental protection 

 神將來要給我們一個新天新地,在那個時候才是永存永續的 

God will give us a new world in the future, and it will last forever 
 
 
 

Reflections 
1. Knowing how the world is heading, protecting our environment has what 
kind of value? To give ourselves a good living environment? To serve as a 
testimony to the world? What is your opinion? 知道這個世界的去向, 保護

我們的環境有甚麼樣的價值? 給自己好的生活環境? 在這個世界上做見

證? 你的意見是甚麼? 


